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Zprávy z jednání RO č. 85/2014 (28.5. 2014), 86/2014 (11.6. 2014) 
J. Hahner a Ing. K. Šnaiberk 

 
RO č. 85/2014 
Doklady a informace na vědomí 

Na základě souhlasu ředitele Krajského úřadu Plzeňského kraje byl starostou obce jmenován tajemníkem 
Obecního úřadu Strašice Mgr. Tomáš Svoboda, a to s účinností od 1.6.2014. 

RO byla předložena informace ohledně množství sesbíraného textilu v kontejnerech pro toto určených. 
V lednu bylo vytříděno 175 kg, v únoru 481 kg a v březnu 849 kg oděvů. 
Projednáno 
1. Nájemní smlouva na pozemek st.p.č. 744 
RO projednala  a schválila smlouvu o nájmu nemovité věci od Úřadu pro zastupování státu ve věcech 
majetkových. Jedná se o stavební pozemek p.č. 744 v k.ú. Strašice, který se nachází pod budovou na koupališti. 
Účinnost smlouvy je od 1.10.2014, roční nájemné za tento pozemek je 4.114 Kč. Smlouva se uzavírá na dobu 
určitou do 30.9.2016. 
2. Žádost o pronájem části pozemku  
RO projednala a schválila pronájem části pozemku p.č. 1288/4. Jedná se o předzahrádku vedle bývalé restaurace 
Merkur. Žadatel se zavazuje, že pořádek v okolí předzahrádky bude udržovat uklizený. Předzahrádka bude 
sloužit jako případné posezení pro návštěvníky zdejší prodejny.  
3. Žádost o povolení k uspořádání akce  
RO projednala a schválila žádost č.j. 719/14 ohledně povolení k uspořádání kulturní akce v areálu koupaliště ve 
Strašicích. Jedná se o taneční akci se současnou populární elektronickou hudbou. Začátek akce je naplánován na 
18 hodin, konec akce žadatel požaduje ve 4 hodiny následujícího dne. Úklid areálu si zajistí žadatelé. 
RO požaduje, aby byla akce ukončena ve dvě hodiny. Na pořádek bude dohlížet Obecní policie Strašice. Úklid 
areálu a dohled na pořádek zajistí pořadatel. 
4. Iniciativa „pramen František“ 
RO projednala dopis ohledně nově vzniklé iniciativy „pramen František“, pramen železité vody se nachází 
v Pytlácké rokli nedaleko cyklotrasy č. 3 v Dobřívě. Cílem iniciativy je zpopularizovat toto místo a zajistit tak 
další turistický cíl v obci Dobřív. V budoucnosti by iniciativa ráda zřídila lávku k této lokalitě, aby byla 
přístupná i pro lidi s horší pohyblivostí. 
5. Žádost o vyjádření  
RO projednala a schválila žádost č.j. 723/14 ohledně povolení umístění sprchového koutu místo vany v bytě č. 6 
v č.p. 558, kde probíhá plánovaná rekonstrukce jádra. Důvodem pro umístění sprchového koutu je fakt, že kvůli 
vyzdívce jádra se zmenší místo pro vanu a musela by být osazena menší vana. Správce bytového fondu 
s umístěním sprchového koutu nesouhlasí. RO s investicí souhlasí za podmínek, že bude investice uhrazena 
z prostředků žadatele. V případě, že dojde k vrácení bytu, bude opět osazena vana, pokud to bude správce 
požadovat. Za případné škody po osazení sprchového koutu (špatně utěsněné spáry a následný průsak vody, atd.) 
bude zodpovídat žadatel. 
6. Zpráva z jednání Bytové komise 
RO projednala a schválila zprávu z jednání Bytové komise č. 5/14 ze dne 20.5.2014. Další jednání komise 
proběhne dne 24.6.2014.  
 
RO č. 86/2014 
Projednáno 
1. Rozpočet ZŠ Strašice na rok 2014 
RO projednala a schválila návrh rozpočtu na rok 2014 ve výši 3,5 mil. Kč. Na úhradu energií je vyhrazena částka 
2,095 mil. Kč, na pokrytí zhoršeného hospodářského výsledku 405 tis. Kč. 
2. Rozbor hospodaření ZŠ Strašice 
RO projednala rozbor hospodaření ZŠ Strašice za 1. čtvrtletí roku 2014.  
3. Rozbor hospodaření MŠ Strašice 
RO projednala rozbor hospodaření MŠ Strašice za 1. čtvrtletí roku 2014. 
4. Žádost o splátkový kalendář  
RO projednala a schválila žádost č.j. 841/14  o schválení splátkového kalendáře na dlužnou částku za svoz 
komunálního odpadu ve výši 19.800 Kč (měsíční splátka 2.000 Kč). 
5. Rekonstrukce bytového jádra  
RO obdržela  oznámení ohledně zahájení rekonstrukce bytového jádra v bytě č. 6 v č.p. 558. Počínaje dnem 
30.6. bude zahájena rekonstrukce jádra, kdy dojde k vybourání současného jádra. Příčky budou nahrazeny 
systémem Ytong, bude položena nová podlahová krytina a dojde k výměně zárubní a dveří. RO s rekonstrukcí 
bytového jádra souhlasí v případě, že si žadatel rekonstrukci uhradí z vlastních prostředků. Po dokončení je 
žadatel povinen předat dílo správci BF. 



6. Bezpečnostní situace v obci 
RO projednala zprávu Policie ČR o bezpečnostní situaci v obci za měsíc květen 2014. 
7. Rozdělení finančních prostředků pro místní organizace 
RO projednala a schválila návrh Komise pro kulturu, sport a turismus na rozdělení finančních příspěvku pro 
místní organizace a spolky z rozpočtu obce ve výši 160 tis. Kč. O příspěvek po termínu rovněž požádali místní 
hasiči, kterým nebyla komisí přičleněna žádná částka. RO upravila rozdělení finančních prostředků vzhledem 
k podané žádosti SDH Strašice. Prostředky SDH Strašice a TJ Spartak Strašice budou navýšeny o výtěžek 
z výběru parkovného na akci Bahna 2014. 
8. Žádosti o osvobození od poplatku  

RO projednala a schválila žádost č.j. 811/14 na osvobození poplatku za svoz odpadu (dlouhodobý pobyt 
v zahraničí). 

RO projednala a neschválila žádost č.j. 787/14 na prominutí poplatku za svoz odpadu za nemovitost č.p. 556, 
kterou žadatelé již dlouhodobě neužívají. Žadatelé žádají o trvalé prominutí poplatku u této nemovitosti. 
Poplatek hradí za č.p. 454, kde mají trvalé bydliště. 
9. Žádost o odkup části pozemku p.č. 1847/20 
RO projednala žádost č.j. 786/14 na odkoupení části obecního pozemku p.č. 1847/20 nad stavební zónou 
v Koutě. Žadatelé by zde rádi zřídili sad s ovocnými stromy a umístili tam několik včelstev. RO odkládá 
rozhodnutí o prodeji pozemku z důvodu probíhajících jednání ohledně směny stejného pozemku s jiným 
žadatelem. Žádost bude předložena na následující jednání ZO v září. 
10. Rozbor hospodaření obce Strašice 
RO projednala schválila Rozbor hospodaření obce Strašice k 31.3.2014. Příjmy v rozpočtu obce byly naplněny 
z 23 %. Bylo rovněž přijato jedno rozpočtové opatření, které ovlivnilo především výdajovou stránku. Byly 
uhrazeny náklady na zhotovení pamětních cedulí pro muzeum (podmínka dotace), byly vyčleněny prostředky na 
vyčištění a opravu koupaliště ve výši 40.000 Kč, dále byla opravena poškozená hrobka na hřbitově. Dle rozpočtu 
byly vynaloženy prostředky na bourání komína u základní školy, dále na pořízení sbírky nerostů do muzea, byly 
uhrazeny nutné opravy ve společenském domě, atd. Bude předložen na jednání ZO. 
11. Závěrečný účet obce Strašice za rok 2013 
RO projednala závěrečný účet obce Strašice za rok 2013. Součástí závěrečného účtu je i Zpráva nezávislého 
auditora o výsledku přezkoumání hospodaření obce. Bude předložen na jednání ZO. 
12. Rozpočtové opatření č. 4-2014 
RO projednala a schválila rozpočtové opatření obce Strašice č. 4-2014, které se týká především obdržených 
dotací od KÚ (volby do EP) a od úřadu práce. Bude předloženo na jednání ZO. 
13. Organizační řád OÚ Strašice 
RO projednala a schválila aktualizovaný Organizační řád OÚ Strašice v souvislosti se jmenováním tajemníka 
obecního úřadu. 
14. Smlouva o vykonání přezkoumání hospodaření obce 
RO projednala návrh smlouvy o vykonání přezkoumání hospodaření obce za rok 2014. Přezkoumání bude 
provádět Ing. Ivan Vičar – VEGA AUDIT. Předmětem smlouvy je vykonání přezkoumání hospodaření obce a 
vydání zprávy o výsledku tohoto přezkoumání hospodaření za rok končící 31. prosincem 2014 s náležitostmi 
podle zákona o auditorech, auditorského standardu č. 52 a dalších relevantních předpisů vydaných Komorou 
auditorů České republiky a ustanovení § 10 zákona o přezkoumání a vydání dopisu vedení, který bude obsahovat 
souhrn doporučení auditora v návaznosti na provedené přezkoumání hospodaření. 
15. Program jednání ZO dne 26.6.2014-RO projednala a schválila program jednání ZO dne 26.6.2014.  

 1. Úvod 
 2. Schválení programu jednání 
 3. Schválení orgánů jednání 
 4. Náměty a podněty občanů 
 5. Závěrečný účet obce Strašice za rok 2013 
 6. Rozpočtové opatření obce Strašice č. 3-2014 a č. 4-2014 
 7. Rozbor hospodaření obce Strašice k 31.3.2014 
 8. Sdružení zadavatelů – výběr koncesionáře na provoz vybrané vodohospodářské infrastruktury VSR a jeho členů 
 9. Prodej a nákup majetku obce: 

 a) projednání zrušení prodeje budovy č. 18 – J. Havelka 
 b) prodej budovy č.p. 605 – Plzeňský skart a.s. 

 10. Schválení výše finančního příspěvku na činnost TJ Spartak Strašice 
 11. Splátkový kalendář – Zdeněk Modlík 
 12. Přísedící Okresního soudu v Rokycanech 
 13. Změna podmínek revolvingového úvěru 
 14. Zpráva Kontrolního výboru 
 15. Kontrola plnění usnesení ZO 
 16. Interpelace zastupitelů 
 17. Návrh usnesení- 18. Závěr 



 
 

Voda – životní potřeba i nebezpečný živel 

 Obec Strašice má výhodu, že leží uprostřed brdských lesů, které byly vždy vydatnou zásobárnou vody 
pro její obyvatele. Mnoho obyvatel Strašic má vlastní studnu, avšak hlavním zdrojem pitné vody je 
veřejný vodovod. Dnes můžeme říci, že absolutní  většina  našich občanů odebírá nebo může odebírat 
kvalitní  brdskou vodu z vodovodu. V letošním roce se dobudovala další část vodovodu a kanalizace, 
proto jedinou nezasíťovanou lokalitou je oblast kostela sv.Vavřince. Na strašické vodě,  je závislá celá 
aglomerace až po město Rokycany. Jsme přesvědčeni, že zásobárny vody v Brdech se nezačnou 
kapacitně tenčit. Jak je to vlastně s vlastnictvím vodovodu? Vodní zdroje ve vojenském újezdu jsou ve 
vlastnictví státu. Úpravna vody a páteřní vodovod do Rokycan je v majetku Vodohospodářského 
sdružení Rokycanska, což je sdružení obcí, ve kterém jsme také členem. Jednotlivé  rozvody              
po obcích, které odbočují z páteřního vodovodu jsou ve  vlastnictví  příslušné obce nebo města. Celou 
naši vodovodní soustavu provozuje firma Vodohospodářská společnost Sokolov s.r.o., která působí 
v rámci koncernu Veolia. Smlouva  na provozování  vodovodu je  ve všech obcích sepsána na dobu 
určitou do 31.12.2015. To znamená,  že již nyní se připravuje koncesní  řízení na nového 
provozovatele, který převezme odpovědnost za pitnou vodu v naší aglomeraci od 1.1.2016. 
Rozumným krokem je, že se všechny obce spojily a koncesní  řízení vyhlásí společně. Zastupitelstvo 
obce Strašice svým hlasováním vyslovilo souhlas k připojení do společného výběrového řízení.  Cena 
za zpracování společného koncesního řízení pro celé sdružení obcí dosáhne několik set tisíc korun. 
Souběžně s těmito změnami probíhá také proces navracení Vodohospodářského majetku v Brdech do 
vlastnictví obcí. V souvislosti s rušením vojenského újezdu  dochází  nyní k řadě setkání se zástupci 
Vojenské agentury hospodaření s nemovitým majetkem, která má přípravu navrácení 
vodohospodářského majetku ve své kompetenci.  V pitné vodě nás čeká v budoucnu několik zásadních 
změn, nezbývá tedy věřit, že budou ku prospěchu všech občanů napojených na brdský centrální 
vodovod. 

       Že voda z Brd může být i nebezpečný živel, jsme se v minulých dvaceti letech častokrát 
přesvědčili. Povodně se opakují a téměř každé vydatnější deště jsou provázeny akutním nebezpečím 
pro majetky našich občanů. Dostala se nám do rukou protipovodňová studie, která navrhuje zlepšení 
stavu vybudováním přehrady v oblasti hájovny Amerika a dokonce také pod Melmatějem nad obcí 
Dobřív. Podle mého názoru  jsou tato navržená opatření  nereálná, vzhledem k charakteru krajiny         
a obrovských finančních nákladů. Je třeba se k uvažovaným přehradám nebo suchým  poldrům 
postavit negativně. Navrhujeme jiné řešení, spočívající v návratu brdské krajiny do původní podoby. 
Dříve veškerá obslužná zařízení lesních cest, jako  jsou  příkopy a propustky, byly svedeny do 
údolních niv, mechovišť a rašelinišť. Dnes však po četných melioračních zásazích, které si vynutila      
i změna technologie těžby dřeva, voda při dešti doslova letí do vodních toků a během několika hodin 
zvedá hladiny říček a potoků v intravilánech obcí. Podařilo se nám prosadit vypracování nové 
protipovodňové studie, která bude reflektovat potřeby jednotlivých obcí a vypustí nereálné a hlavně 
drahé stavby přehrad. Objednatelem studie bude Dobrovolný svazek obcí Horní Berounka povodí 
Klabavy, jehož jsem předsedou. Finanční spoluúčast na tomto projektu veřejně přislíbil hejtman 
Plzeňského kraje. Jsme rádi, že i státní podnik Povodí Vltavy začal s námi intenzivněji komunikovat     
a urychleně  provede opravy vodního toku Klabavy v obci Strašice, které vznikly při povodni v roce 
2013. Starostové všech dotčených obcí na řece Klabavě věří, že se podařilo nastartovat proces, který 
povede k maximální ochraně našich občanů před povodněmi.  

                                                                                                       Jiří Hahner ,  starosta obce 



Zpráva z území Strašic za měsíc květen 2014  

VÝTRŽNICTVÍ 

     Dne 8. května 2014 před 20 hodinou bylo policií v Hrádku přijato oznámení o muži, který se měl na veřejně 
přístupném místě v Hrádku dopouštět hrubé neslušnosti tím, že se před zraky svědků veřejně uspokojoval. 
Policejní hlídky společně  hlídkou městských policistů z Hrádku vyjela na místo. Společnými silami policisté a 
strážníci pátrali po osobě dle popisu, která se jednání měla dopustit, ale bohužel bez jakékoliv výsledku. 
Následující den  v místě, kde mělo dojít k výše popsanému jednání kontrolovali policisté muže cizí národnosti. 
Vzhledem k předchozímu sestavenému identikitu, kterému odpovídal kontrolovaný, byl ze strany policistů 
muž zadržen a následně převezen do cely předběžného zadržení. Po provedené rekognici, kde byl muž označen 
jako osoba, která se jednání měla dopustit, si ze strany vyšetřovatele ze služby kriminální policie a vyšetřování 
nedělního dne 43letý cizinec převzal záznam o sdělení podezření ze spáchání přečinu výtržnictví. Dle zákona 
může být pachatel takového skutku potrestán odnětím svobody až na dvě léta. 
 
VLOUPÁNÍ DO VOZIDEL 
 
    V přesně nezjištěné době od 19.5. do 20.5. 2014 vnikl neznámý pachatel do zaparkovaného vozidla Škoda 
Felicia před bytovou jednotkou ve Strašicích, okr. Rokycany. Z vozidla  si pachatel odnesl autorádio, náramek, 
startovací kabely a autolékárničku. Škoda dosáhla 7 tisíc korun. Policisté zahájili úkony trestního řízení pro 
přečin krádeže a po pachateli intenzivně pátrají. Případ šetří policisté z obvodního oddělení v Hrádku. V případě 
ustanovení pachatele, prokázání jeho viny a potrestání mu hrozí dle zákona odnětí svobody až na dvě léta. 
  Policisté šetří případ vloupání do vozidla, kterého se dopustil neznámý pachatel z 22. na 23. května 2014 ve 
Strašicích. Po rozbití předního okna u vozidla,  odcizil z přihrádky pánskou peněženku s osobními doklady          
a místo opustil. Škoda byla způsobena majiteli ve výši necelých dvou tisíc korun. Ve věci jsou zahájeny úkony 
trestního řízení pro přečin krádeže a po pachateli pátrají hrádečtí policisté. V případě dopadení pachatel mu hrozí 
trest odnětí svobody až na dvě léta. 
 
 

 DEN POZEMNÍHO VOJSKA 

     Ze strany policie proběhlo opatření zaměřené na zajištění vnitřního pořádku a bezpečnosti při konání akce 
Den pozemního vojska BAHNA.   
Policisté dohlíželi na bezpečnost a plynulost v silničním provozu a zajišťovali průjezdnost na hlavní silnici mezi 
obcemi Dobřív a Strašice, okr. Rokycany. Vzhledem ke zvýšenému provozu zejména v obci Dobřív policisté 
žádali účastníky silničního provozu, aby byli opatrní a ohleduplní, a tím předešli případným kolizím či 
dopravním nehodám. Policisté rovněž  zajišťovali veřejný pořádek a prováděli preventivní opatření 
k předcházení trestné činnosti, zejména autokriminality. Policie upozorňovala i prostřednictvím médií, aby  si 
majitelé svá vozidla řádně zajistili a nenechávali v nich viditelně uložené věci, které by se mohly stát snadným 
terčem  pachatele. 

DOPRAVNÍ AKCE 

     Dopravně bezpečnostní akce zaměřená zejména na dodržování zákazu požívání alkoholických nápojů a 
jiných návykových látek proběhla na území Rokycanska 30. května v době od 20.30 hodin do 02:00 hodin. 
Celkem 12 policistů, z toho 6 dopravních a 6 policistů pořádkové policie zkontrolovalo 107 vozidel, kdy u 12 
řidičů zjistili porušení zákonných norem. Na místě v blokovém řízení vyřešili 11 přestupců. Jeden přestupek 
jízdu pod vlivem alkoholu, kdy 34letý řidič nadýchal při první zkoušce 0,91 a při druhé 0,84 promile alkoholu, 
nejsou  policisté dle zákona oprávněni  vyřešit v blokovém řízení, oznámili ke správnímu orgánu k dalšímu 
vyřízení.  Při dopravní akci nebyl zjištěn žádný trestný čin a nebyla zjištěna hledaná osoba, vozidlo ani věc. 

 

Zpracovala:  

nprap. Hana Kroftová 
Skupina tisku a prevence PČR 



Zajímavosti ze ZŠ Karla Vokáče za měsíc červen 

Projektový den z fyziky 

  Dne 27. 5. 2014 se žáci ze 7.A zúčastnili projektového dne 
z fyziky v prostorách katedry fyziky ZČU  v Plzni.  Po přivítání 
byli žáci rozděleni na dvě skupiny a zúčastnili se motivační 
přednášky na téma experimenty s tekutým dusíkem a potom se 
zúčastnili interaktivních workshopů, ve kterých si mohli 
vyzkoušet 32 různých pokusů z fyziky.  V další části žáci viděli 
pokusy s podtlakem a přelévání plynů. Projektový den byl 
zaměřen na fyzikální pokusy s vlastnostmi kapalin, plynů a 
látek. Žáci si mohli např. vyrobit veselé CD pomocí balonku, 
zhasínali svíčky pomocí vzduchu  nebo pomocí přelévání  
nehořlavých plynů, míchali různé kapaliny a zjišťovali hustotu 
látek. Projektový den splnil očekávání a žáci byli nadšeni a 
udiveni.                                                       Ing. Vladimír 
Pospíšil 

Preventivně bezpečnostní akce Policie ČR na strašické škole  
Ve středu 28. května proběhla na ZŠ Karla Vokáče ve 
Strašicích preventivně bezpečnostní  akce zaměřená na žáky 7. - 
9. ročníku. Akce proběhla v rámci Minimálního preventivního 
programu na škole, jejím smyslem je mimo jiné také  důrazně 
varovat žáky před případným držením a užíváním lehkých drog 
a dalších návykových látek.  Školu navštívili tři policisté 
Obvodního oddělení Policie ČR v Hrádku pod vedením paní npor. Mgr. Markéty Cafourkové. V průběhu 
odpolední výuky zcela nečekaně vstoupili do jednotlivých tříd a zahájili  krátké povídání pro žáky. Několik dětí 
z každé třídy bylo vyzváno k podstoupení testu, který ze slin odhalí přítomnost návykových látek v těle, a to i 
cca 1 měsíc zpětně. Nezbývá než doufat, že tato preventivní osvětová akce dlouho zanechá v dospívajících 
žácích hluboký dojem a bude pro ně i do budoucna dostatečným varováním, aby se nepouštěli do nebezpečných 
experimentů.                                                                                                                          Mgr. Marcela Paulová 

Dopravní hřiště pro žáky prvního stupně-    Ve dnech 27. a 28. května prošli žáci 3., 4. a 5. třídy každoročním 
výcvikem na dopravním hřišti v Rokycanech. Žáci skládali zkoušky ze znalostí dopravních předpisů a značek 
pro získání “Průkazu cyklisty” a také museli předvést své dovednosti v praktické jízdě. Pod pečlivým dozorem 
pana instruktora žáci při jízdě na kole řešili různé dopravní situace, se kterými se běžně mohou setkat,                 
a zopakovali si pravidla silničního provozu.                                                                     Mgr. Vladislava Peklová 

Den dětí -  V pátek dne 30. května proběhla na strašické škole oslava Dne dětí. V osm hodin se všichni žáci 
shromáždili ve školní tělocvičně, kde si nejprve společně zazpívali známé táborové písně s kytarovým 
doprovodem paní učitelky P. Hrazdilové a následně zhlédli ukázky práce Policie ČR, obvodní oddělení Hrádek. 
Před děti předstoupili tři uniformovaní 
policisté, kteří nejprve žákům představili 
policejní výstroj a výzbroj          a poté jim 
předvedli ukázky sebeobrany. Žáci viděli 
mnoho druhů útoků a způsoby jejich odražení a 
také obranné chvaty v případě napadení. 
Figuranti na sebe útočili holýma rukama i 
různými zbraněmi, které si poté děti mohly 
prohlédnout. V další části dne se první stupeň 
odebral na školní pozemky, kde probíhaly 
soutěže v různých dovednostech a kde si 
nakonec žáci mohli opéci špekáček. Děti 
druhého stupně podnikly se svými třídními 
učiteli přibližně tříhodinový turistický pochod v 
okolí obce. I přes zamračené počasí se žactvo 
dostatečně vydovádělo a spokojeno odcházelo 
domů..                                                                                                                                    
Mgr. Marcela Paulová 



 

Projekt “Vítáme Vás v naší školičce” 

Ve dnech 28.5., 5.6., 12.6., 19.6. 
probíhal v odpoledních hodinách ve 
strašické škole projekt s názvem 
“Vítáme Vás v naší školičce”. Projekt 
spočíval v setkáních budoucích 
předškoláků s jednotlivými vyučujícími 
z prvního stupně včetně paní 
vychovatelek ze školní družiny, kteří 
měli pro děti vždy připraveni zajímavé 
aktivity změřené na matematiku, jazyk, 
tělesnou výchovu, výtvarnou a pracovní 
výchovu. Touto formou se děti 
seznamovaly nejen s vyučujícim, ale 
také s prostorami školy, kterou budou 
od září navštěvovat. Přejeme jim dobrý 
start.                                                                         
Mgr. Zuzana Andrlíková 

Sportovní soutěže  

  Na konci měsíce května proběhlo poslední sportovní klání v rámci série závodů akcí ASŠK (Asociace školních 
sportovních klubů). Touto sportovní akcí byla odbíjená, která se konala v Rokycanech dne 27. května. Zúčastnila 
se jí naše družstva chlapců i dívek. Kluci bojovali statečně, postoupili ze základní skupiny a v semifinále 
v konkurenci devíti škol nakonec obsadili pěkné čtvrté místo. Děvčatům se příliš nedařilo, a tak v náročném 
turnaji obsadily holky místo páté. 
   Tímto turnajem se uzavřela celoroční soutěž “Pohár ředitele DDM v Rokycanech“, kde se započítávají body ze 
všech sportovních soutěží celého školního roku. Pohár letos vyhrála škola T.G.M. z Rokycan a naši sportovci se 
umístili na velmi pěkném pátém místě v konkurenci 12 okresních škol. 
     V červnu také probíhaly soutěže pro první stupeň. Čtvrtý červnový den se konal na rokycanském atletickém 
stadionu Atletický trojboj. Děti z pátých tříd zde soupeřily v běhu na 50 metrů, ve skoku do dálky a v hodu 
kriketovým míčkem. Skvělého umístění dosáhli naši chlapci, družstvo ve složení Tomáš Kunc, Lukáš Planeta a 
Alex Kupec obsadilo DRUHÉ místo, navíc se v jednotlivcích (v konkurenci asi třiceti klučičích sportovců) 
Lukáš probojoval na místo druhé a Tomáš na místo třetí! Děvčata obsadila místo sedmé. 
   Na prvním stupni také proběhly dva turnaje v házené pro malé házenkáře. Družstva našich sportovců se utkala 
s družstvy házenkářského Dobříva nejprve v naší strašické tělocvičně a o týden později proběhl turnaj v Dobřívě. 
Reprezentovala nás dvě družstva mladších žáků (2. a 3. třída) a dvě družstva starších žáků (4. a 5. třída). U 
starších sportovců vedl Dobřív, ale u mladších jednoznačně vládly Strašice. 
   Mimo soutěže AŠSK ještě proběhl turnaj v hokejbale pro naše šesťáky a sedmáky. Kluci s přehledem vyhráli 
již druhý okresní turnaj, a tak postoupili do krajs kého kola, kterého se zúčastní příští školní rok. Takhle 
výborně nás reprezentovali Zdeněk Mrázek, Jan Planeta, Tomáš Zink, Honza i Petr Hrách, Martin Vágner, Jirka 
Mráček a Olda Kozlík, kteří nám udělali velkou sportovní radost. 
  Úplně posledním závodem letošního školního roku byl již tradiční rokycanský Vršíčekman, jedná se o závod 
velmi náročný, a proto si vždy velmi vážíme dětí, které se rozhodnou naši školu reprezentovat a tohoto klání se 
zúčastnit. Jde o takový malý triatlon, kde musí sportovec absolvovat tři úseky – plavání, jízdu na kole a běh. Lze 
také vytvořit družstvo, jehož každý člen absolvuje jeden z těchto úseků. Skvěle si letošní rok vedla především 
Jana Hájková z 8.A, která v kategorii jednotlivkyň obsadila uznáníhodné krásné PRVNÍ místo! Neméně 
skvělý byl i Zdenda Mrázek ze 7.A, který byl v kategorii jednotlivců DRUHÝ. Pěkně bojovalo i družstvo 
dívek – Andrea Blahová, Míša Peterková a Tereza Dezortová, holky skončily také na druhém místě v kategorii 
dívčích družstev. Statečně si vedli i ostatní, kteří sice na „bednu“ nevystoupali, ale přesto se za své výkony 
nemusejí stydět.  
   Děkujeme všem našim sportovcům za celoroční reprezentaci školy, přejeme jim pěkné pohybově aktivní 
prázdniny a doufáme, že do příštího roku načerpají spoustu energie a nových sil do dalšího poměřování svých 
sportovních schopností a dovedností.                                                 Mgr. Pavla Hrazdilová a Mgr. Jiří Monhart 
 

 



Písmenkové dopoledne pro prvňáčky 
  Ve dnech 17. a 18. června nás v prvních třídách 
ZŠ ve Strašicích již podruhé v tomto školním roce 
navštívila paní knihovnice Jana Frűhaufová 
z Rokycan. Celé dopoledne jsme pracovali 
s knížkami novými, které ještě voněly tiskařskou 
barvou, i starými, z nichž se učili naše babičky a 
dědečkové číst a počítat. Listovali jsme jimi, 
prohlíželi si ilustrace a četli si úryvky. Měli jsme 
také připravené obrázkové rébusy, skládačku i 
soutěž, která se neobešla bez malých cen. 
Dopoledne uteklo jako voda. Těšíme se na další 
setkání.  
Mgr. Zuzana Andrlíková a žáci 1. tříd 
 

Exkurze do Techmánie pro žáky prvního stupně 
     Celý první stupeň se svými třídními učiteli navštívil dne 6. června expozici vědy a techniky -“Techmánii” v 
Plzni, kde na žáky  čekalo zábavné seznámení se základami vědy. Naše škola využila nabídku z Techmanie, kdy 
žáci nemuseli platit vstupenku, ale pouze jízdné za autobus. V průběhu návštěvy od rána až do odpoledních 
hodin procházeli žáci jednotlivá stanoviště, kde zábavnou a hravou formou poznávali různé fyzikální jevy a 
zákonitosti či poměřovali si svoji sílu a postřeh v soutěžích, ve kterých pak obdrželi drobné odměny. Během 
celého programu probíhaly demonstrační pokusy, v nichž děti získávaly další cenné vědomosti z oblasti fyziky. 
V prostorách Planetária se pak mohly doslova dotýkat hvězd i zhlédnout naučný film. Děti tato netradiční forma 
výuky velmi zaujala.                                                                                                     Mgr. Zuzana Andrlíková 

Školní výlety 
Také v měsíci červnu pokračovaly školní výlety: třída 5. A  navštívila Plzeň, třída 7.A a 8.A podnikla turistický 
pochod do okolí Prášilského jezera, prvňáci a druháci navštívili státní zámek Kozel. 
 
Zpráva výchovného poradce 
V současné době máme  na škole 22 žáků a žákyň s platným vyšetřením z pedagogicko-psychologické poradny. 
Na základě těchto vyšetření je k žákům individuálně přistupováno, někteří mají vypracovaný Individuální 
vzdělávací plán. Na škole proběhla kontrola těchto plánů ze strany ČŠI, která v nich neshledala žádné závady. 
 

Konečné rozmístění žáků 9. třídy proběhlo takto: 
Všichni zájemci (25 žáků) se dostali na střední školy. Na odvolání uspěla 1 žákyně. 
 Žáci byli přijati na školy takto: 
SOŠ  Plzeň…4 ; SOŠ Rokycany…3;SOŠ Hořovice…1;SOU Rokycany…5;SOU Plzeň…1; SZŠ Plzeň….2; 
Gym Rokycany…4;ISŠ Plzeň...1; SPŠD...3. 
Preferované obory: 
čtyřleté gymnázium - 4x; IT (informační technologie) -3x;technické lyceum - 2x; Kuchař, číšník - 2 x; 
Zdravotnický asistent  - 2x 
Dále: istalatér, gastronomie, veřejnoprávní činnost, provoz a ekonomika dopravy, ekologie a životní prostředí, 
obráběč kovů, modelářství a návrhářství oděvů, mechanik opravář, strojní mechanik, mechanizace a služby, 
ekonomika podnikání a zdravotnické lyceum.                                                                      
Ing. Vladimír Pospíšil 
 
Sběr víček za školní rok 
      Děkujeme všem pilným sběračům a jejich rodinám, 
kteří sbírali plastová víčka pro zdravotně postiženou 
holčičku Sofinku Hovorkovou. Za celý školní rok se 
podařilo nashromáždit  a odnést na strašickou poštu 
téměř neuvěřitelných 200 kg víček! 
      Jsme rádi, že žáci naší školy  projevili v tak velké 
míře sociální cítění a ochotu pomoci. Vzhledem k tomu, 
že sbírka je časově neomezená, budeme pokračovat po 
prázdninách.                                 Mgr. Marcela Paulová 

 



Z dalších akcí v měsíci červnu: 

V pátek dne 20. června navštívili žáci prvního stupně se školní družinou kino Cinemastar v Plzni, kde zhlédli 
dětský film “Putování s dinosaury”. 
Celá škola pilně nacvičovala na školní Akademii, která se konala ve  Společenském  domě  Strašice ve středu 
dne 25. června (k akci se ještě vrátíme v záříjovém čísle). 
Na OÚ proběhlo ve čtvrtek dne 26. června slavnostní vyřazení žáků deváté třídy. 
V pátek dne 27. června  bylo žákům rozdáno vysvědčení. Tímto přejeme  všem dětem krásné a slunečné 
prázdniny a čtenářům našich “Zajímavostí ze ZŠ Karla Vokáče” příjemně strávené léto. 
                                                                                                            Příspěvky sestavila Mgr. Marcela Paulová 
 
ČERVNOVÉ VÝLETY P ŘEDŠKOLÁČKŮ 
        
       Co už umím a dokážu, blíží se prázdniny, 
cestování, výlety…tohle všechno obsahovaly 
projekty ve čtyřech třídách mateřské školy. 
O výletech po blízkém okolí realizovaných 
linkovým autobusem a pěšky se rozepisovat 
nebudu. Pravidelně se opakují. Přiblížím vám, 
vážení čtenáři, ty velké, nad jejichž náplní 
přemýšlíme každý rok. Musí totiž být finančně a 
organizačně únosné. 
       Dvě třídy mladších dětí se vydaly na hrad 
Točník za medvědy Agátou a Martinem. I když 
jsme si samotný hrad prohlíželi jen zvenčí, 
přesto nás na vstupním mostě přivítaly 
pohádkové bytosti: vodník, princezny, víly a 
šlechtici. Od nich jsme dostali informaci, že nic 
neuvidíme, protože v tropickém vedru jsou 
medvědi někde zalezlí. Přesto jsme se medvědí stezkou vydali zkusit štěstí. Opravdu, medvědinec se zdál 
prázdný. Byl čas dopolední přesnídávky a tak děti vybalily batůžky. Na světlo se „vyloupla“ jablíčka, sušenky, 
borůvky, chleby a rohlíky různě mazané a obložené. Směs těchhle dobrot rázem provoněla celou stráň a vtom se 
objevily dvě hnědé, rychle se pohybující koule. Agáta a Martin. U elektrických ohradníků pobíhali sem a tam, 
čenichali a dokonce panáčkovali. Medvídci byli z laskomin za plotem pěkně nervózní a nám došlo, jakým 
důležitým smyslem je čich. 
       Starší děti ze třídy Sluníček a Koťat jely na výlet do Milína na rodinnou farmu Moulisových.Možná jsme se 
bezděčně nechali inspirovat Valným shromážděním OSN, které vyhlásilo rok 2014 Rokem rodinných farem. Tři 
ekologické cíle těchto farem: 
- zajišťování potravin a výživy 
- zlepšování životních podmínek 
- šetrné a udržitelné hospodaření s přírodními zdroji  
tady děti nevědomky vstřebávaly svými vlastními prožitky. 
Z nabídnutého bohatého programu si vyzkoušely: 
hledání jehly v kupce sena, sbírání vajec, dojení mléka z atrapy 
vemene ( zjistily i původ mléčných výrobků a odkud samotné 
mléko pochází), stloukání másla v dřevěné máselnici, jeho plnění 
do formiček a následnou ochutnávku na čerstvém chlebu, chuťový 
rozdíl mezi zeleninou z prodejních řetězců a tou v bio kvalitě 
vypěstovanou v ekologických podmínkách, sekaly kosou obilí a 
cepem vymlátily zrno, které pomlely, vyrobily ovesné vločky, 
nakrmily kozy a ovce, na koních se nejen projely, ale také je vodily 
a vyhřebelcovaly. 
Své znalosti o zemědělství si na závěr ověřily v testu Mladého 
farmáře. Každý z 45ti absolventů tohoto programu dostal na farmě 
nejen oběd (domácí vdolečky s marmeládou, tvarohem a pití), ale 
také Výuční list mladého farmáře. 
Dnes je těmto výletníkům 5 -7 let, ale je i možné že semínko zájmu 
bylo zaseto a v některém z dětí vyroste v budoucnu panu 
Červenkovi a Stupkovi konkurence. 
                                                                                   Irena Pešťáková 



Zpráva z výletu  
Pokud jsem v minulosti slyšela o obci, která má přes dva tisíce 
obyvatel, kostel, školu, kulturní dům a leží na okraji 
vojenského prostoru, vybavil se mi název Strašice. Ale řada 
z Vás už ví, že obdobné je to v partnerské obci Hohenfels. 
Komise Partnerství při Obecním úřadu ve Strašicích pořádala 
dne 4.5.2014 zájezd na Deutsch – Amerikanische Volksfest, 
konaný na vojenském letišti amerického vojenského prostoru 
Joint Multinational Readiness Center Hohenfels. 
   Autobusem dorazilo 18 strašických občanů spolu 
s tlumočníkem Ing. Petrem Kostnerem a jeho manželkou  
dopoledne do obce Hohenfels, kde nás čekal starosta pan 
Bernhard Graf. Následuje jeho vozidlo,  jsme byli, po menších 
potížích, vpuštěni na základnu. Překvapením pro mne bylo, že 
nekonečné řady aut parkovaly přímo na základně na letišti, na 
protilehlé straně cesty byl postavený ohromný pivní stan a 
směrem k vystavené vojenské technice se nacházela řada 
pouťových atrakcí a stánků s občerstvením. Byla pro nás 
zajištěna projížďka vojenského prostoru autobusem 
s průvodcem, který se stručně vyjádřil k historii i současnosti 
základny a pan tlumočník pro nás hned překládal do češtiny.  
Např. uvedl, že výcvikový prostor byl založen v roce 1938, 
bylo při tom vystěhováno několik obcí, armádě USA slouží od 
roku 1951, základní školu navštěvuje na 400 dětí a dojíždí tam i děti z Hohenfelsu. Viděli jsme, že v  areálu je 
umístěna pošta, několik hřišť, střední škola. Podle průvodce travnaté plochy mezi lesíky na základně spásá 10 
tisíc ovcí, ale kdy je na pastvu vyhánějí jsme se nedozvěděli. Lesy, převážně listnaté spravuje 7 hajných, každý 
má na starosti 2.200 ha lesa. Po projížďce, trvající více než hodinu jsme se vrátili do obce, kde nás přijali 
členové místního hasičského sboru, 
předvedli nám svoji techniku a s kolegy ze 
Strašic si za pomoci tlumočníka v klubovně, 
kde bylo připraveno i pohoštění (manželky 
hasičů napekly krásně vypadající a výborné 
dorty), vyměňovali poznatky.  
    „Nehasičská“ část výpravy se vydala na 
vycházku ke zřícenině hradu,  do kostela, 
který je sice jen 300 let starý, ale 
několikanásobně větší, než náš a překvapilo 
nás, že ho podtéká potok. V obci je údajně 
několik pramenů a potůčky, které protékají 
kolem radnice a vnitřky domů prý nikdy 
nezamrzají. Na dalším kopci jsme viděli bílé 
stavby kalvárie, ale na procházku už nebyl 
čas. Tak snad příští rok při Wandertagu nebo 
při jiné příležitosti uvidíme více. 
Každopádně jsem ráda, že jsem využila 
letošní nabídku Obecního úřadu ve Strašicích a děkuji členům komise Partnerství za perfektní organizaci akce.                                                                                    
Ludmila Horská 
 

Prodejna „U MINTOR Ů“  na návsi pro Vás nově 
obnovila prodej řezaných a hrnkových květin pro 
všechny příležitosti. Během prázdnin Vám nabízí 
výrazné slevy na některé květiny. Květiny je možné si 
také objednat. 



Plány komise pro partnerství v polovině roku 2014 

Ing. František Nerad – předseda komise s využitím materiálů členů komise 

     V únoru jsem popsal v Barňáku naše plány pro 
rok 2014 a napsal jsem, že „se ve všech našich 
obcích konají volby. V Hohenfelsu 16. března, 
v Őrenu také někdy v březnu a ve Strašicích asi 17 
a 18. října.“  Dnes již vím, že to bude u nás o týden 
dřív, ale to není podstatné.  
   V Őrenu opravdu sebrali obcím nějaké 
kompetence a dnes už by nebylo možné s touto 
obcí uzavřít Partnerskou smlouvu. Őren spadá pod 
město Milas, se kterým jsme se také pokoušeli 
jednat, ale nedopadlo to. Nicméně domníváme se, 
že zrušit ji by byl nesmysl, tak to doporučujeme 
nechat jak to je …. A uvidíme! S Kemalem Erenem 
jsem jednal a od něho vím, že Őren je pod 
Milasem, ale bližší podrobnosti mi však nesdělil. 
Začal v Turecku podnikat a nemá příliš času na 
další věci.  
    Volby v Hohenfelsu trochu přerovnaly zastupitelstvo. Starostou zůstal pan Berhnard Graf ze Strany 
svobodných voličů, 1. místostarostou je pan Volker Kotzbauer z CSU a 2. 
místostarostou, přesněji místostarostkou, byla zvolena paní Karin Dechantová ze 
Strany svobodných voličů. S panem Grafem jsme se již domluvili, že se vzájemné 
vztahy nezmění.  
    Takže z aktivit, které jsme pro tento rok naplánovali, jsme některé začali plnit. 
Doporučili jsme vedení naší obce, aby zajelo do Hohenfelsu po volbách a 
domluvily se další kontakty. Vedení obce zaslalo blahopřání nově zvoleným 
zastupitelům do Hohenfelsu.  
 
     V Barňáku jsme 2x anoncovali množnost zúčastnit se Wandertagu ve dnech 
26. nebo 27.4. 2014, což je mezinárodní turistická akce IVV (nadnárodní sdružení 
pro lidovou turistiku). Na tuto akci jela v neděli 27.4. tři auta s deseti účastníky. 
Všichni jsme ušli 10 km trasu.  Chceme pozvat členy turistického oddílu 
z Hohenfelsu na podobnou akci IVV, která se má konat v září ve Zbiroze. 
Uvidíme, jak to dopadne.  
    Setkali jsme se se starostou, který na nás však neměl příliš mnoho času, 
nicméně z naší účasti na Wandertagu měl radost. Domluvili jsme s ním také hned 
podrobnosti další akce, zájezdu lidí ze Strašic na Svátek americko-německého 
partnerství, který se pak 4.5.2014 uskutečnil.  K zájezdu se přihlásilo 23 občanů 
Strašic a zúčastnilo se ho 21 účastníků. Převážnou část účastníků tvořili strašičtí 
hasiči, pro které jsme domluvili na Wandertagu setkání s dobrovolnými hasiči 
z Hohenfelsu, což se také uskutečnilo. Podle mých informací se zájezd líbil.  

V dubnu byla také na 
přání německé strany 
připravována návštěva Muzea na demarkační linii 
v Rokycanech, ale vzhledem k onemocnění 
předsedy spolku Reservisten – Kameradschaft pana 
George Müchsmeiera se tato akce nekonala a byla 
odložena na září.  
    Pozvali jsme na květen do Strašic na fotbalový 
turnaj žáků družstva s Hohenfelsu a oni pozvali nás 
na jejich červnový turnaj. Tato akce se však 
neuskutečnila, protože pořadatelé to připravovali 
poměrně dlouho a termíny byly již obsazené jinými 
neodvolatelnými akcemi. Pro příští rok by to chtělo 
pokusit se ty termíny oznámit mnohem dříve, aby si 
fotbalové oddíly mohly přizpůsobit svůj program. 
    



 7. června přijely na BAHNA 2014 dva 
autobusy členů spolků Reservisten – 
Kameradschaft a KONTACT KLUBU 
Hohenfels – celkem 88 lidí. Obec 
Strašice pro ně zajistila vjezd na VIP 
parkoviště a pro jejich vedení také 
vstupy do VIP zóny. Přes velké horko 
se všem účastníkům akce líbila a podle 
děkovacího mailu pana Müchsmeiera – 
„se těší na příští rok“.  Mgr. Kantor 
zprostředkoval setkání s ředitele 
ATOMMUZEA v Brdech, který pozval 
naše hosty do tohoto muzea v Brdech, 
které kdysi ukrývalo ruské jaderné 
zbraně, o kterých se tvrdilo, že tedy 
žádné nejsou. Na září připravuje přijetí 
skupiny lidí z těchto spolků a chtěli 
bychom s nimi absolvovat jak 
odloženou návštěvu Muzea na 
demarkační linii, tak Atommuzea.  
   V červnu měl přijet autobus dětí ze základní školy v Hohenfelsu do Strašic a připravovala se pro ně návštěva 
školy a pak návštěva ZOO v Plzni. Bohužel z důvodů nemoci ředitelky ZŠ v Hohenfelsu, paní Johany Moser 
byla tato návštěva zrušena.   
   Dne 15.8.2014 by měli strašičtí staří páni sehrát v Hohenfelsu přátelské fotbalové utkání starých gard. Tento 
zájezd by měl být dvoudenní a zúčastnit by se ho mělo asi 20 strašických hráčů. 
   Předtím 10.8., na strašické posvícení, by měli opět přijet zástupci drobných chovatelů z Markt Hohenfelsu na 
tradiční posvícenskou výstavu. Kromě výstavy by se chtěli také podívat do ZOO v Plzni, což pro ně bude 
zajišťovat Ing. Petr Macháček ze strašického sdružení chovatelů a člen naší komise.   
   Ještě mi přišel v polovině června mail od starosty Grafa, který sdělil, že jejich Sportovní spolek projevil zájem 
uspořádat zájezd do Strašic a chtěli by navštívit nějakou sportovní akci. Zaslali jsme jim informaci o Tour de 
Brdy, která se ve Strašicích pojede 4.10. a o Slavnostech Svatomartinského vína ve Zbiroze a uvidíme.   
 
Z dějin zahrádkářů ve Strašicích ***31 část *** 
 
   Náš seriál z „Z dějin zahrádkářů ve Strašicích“ je mapováním cesty dobou a událostmi, kterými se daná doba 
vyznačovala a co přinášela v dění  naší obce. V každém pokračování vycházíme  ze zápisů v kronice ČZS, která 
je vedena od roku 1946.  Dnešním pokračování se projdeme dobou a událostmi roku 1986. Tento rok  byl  opět 
ve znamení významných událostí a jubileí. Proběhl XVII. Sjezd KSČ, který vytýčil další program budování 
socialismu v naší vlasti. Ve dnech 23. -24.května přistoupili naši občané k volebním urnám, aby odevzdali hlas 
kandidátům NF. Celá naše organizace se podílela na všech těchto významných událostech. Výroční schůze, která 
se konala 23.února v Kulturním domě, přijala ve svém usnesení řadu úkolů pro důstojný průběh všech 
významných výročí. Uložila všem členům aktivně se podílet na  rozpracovaných závěrech XVII.sjezdu KSČ, na 
tvorbě a plnění volebního programu a přípravě a provedení voleb do zastupitelských orgánů. Za naší organizaci 
byl navržen za poslance MNV př.Václav Hájek, který byl také při volbách zvolen. ČZS se podílel na výzdobě 
volebních místností květinami, které zabezpečil př. Titl ze své zahrádky. V rámci těchto výročí byla upřesněna 
dohoda mezi MNV a ČZS a rozpracovány závěry XVII.sjezdu KSČ do podmínek naší organizace. V březnu byla 
provedena přednáška „Pěstování drobného ovoce“  s účastí 33 členů. V červenci uskutečněn zájezd do Liberce 
na LVT a do botanické zahrady. Byla velká úroda jablek v celé naší obci i v našem sadě, naopak byla opět  
neúroda třešní. V našem sadě jsme sklidili 2850 kg jablek a prodali JEDNOTĚ, jako padanky a získali tak 2850,- 
Kčs. I když jsme plánovali modernizaci moštárny, tak k tomu nedošlo. Zmoštováno bylo 7038 kg jablek a příjem  
za to byl 2261,- Kčs. Celkem bylo v pokladně k 31.12.1986 – 20.027,- Kčs. Hodnotíme, že  v roce 1986  byla 
naše organizace vysoce aktivní ve všech oblastech společenského života. Bohužel jsme se museli rozloučit 
s některými členy – zemřel př.Zvoneček  Josef zakládající člen naší organizace, př.Havel Emil dlouholetý člen 
výboru, Tvrdoň Jaroslav člen výboru od r. 1959, Kebrle František a Huml Jiří. Jak život přichází tak i odchází a 
to loučení bývá vždy smutné.  Co přinese rok 1987 si povíme v příštím pokračování. ***pokračování příště*** 
ČZS Strašice M.Hofman 
 
 

 



 
Bubudorf FC 

28. 7. 2014 se ve Společenském domě sešli 
hráči a příznivci místního futsalového 
týmu Bubudorf FC. Setkání se neslo ve 
slavnostní náladě, neboť Bubudorf FC 
hned v prvním roce existence uspěl ve své 
skupině plzeňské futsalové soutěže a 
postoupil do soutěže vyšší.Gratulujeme! 
Hráči: Šlapák Vilém, Sovadina Jan, Weber 
Martin, Šujan Zdeněk, Lúčka František, 
Krákora Tomáš, Šimek Michal, Hahner 
Tomáš, Kotnauer Josef, Sommer Josef, 
Cvan Vladimír, Huttr Šimon, Sommer Jan, 
Cichý Roman, Pigula Ladislav, Giňa 
Milan, Pipich Marek, Hrabal Miroslav, Bůcha Pavel, Zoula Tomáš, Ožana Jindřich, Thao Nhan, Krejčík Roman. 

Společenská rubrika 

  V neděli 15.6.2014 proběhlo 
vítání nových občánků v obřadní 
síni Obecního 
úřadu Strašice. Zúčastnili se: paní 
Šmolíková a pan Anděl s dcerkou 
Ivetou, 
paní Milfaitová s dcerkou 
Carmen, paní Maxová se synkem 
Dominikem, manželé 
Havlovi s dcerkou Laurou, 
manželé Růžičkovi se synkem 
Petrem, manželé Lahovi 

s dcerkou Viktorií, manželé Vavřinovi 
s dcerkou Ladou, paní Přecechtělová a 
pan Sadílek s dcerkou Terezou a paní 
Hrabalová a pan Karkoš se synkem 
Michalem. Děti z MŠ přednesli pásmo 
básniček a předali dárečky, které 
novým 
občánkům připravil obecní úřad 
zastoupený starostou Jiřím Hahnerem. 

 
V letošním roce již proběhlo několik 
významných výročí. Dne 20.3.2014 
oslavila paní Anna Andělová 
úctyhodné 90 narozeniny.  

 

 



28.3. 2014 oslavili padesát let společného života manželé Josef a Anna Matějkovi.   Dalším životním 
jubilantem se stal pan Zdeněk Karásek, kterému přišli k devadesátinám poblahopřát také zástupci 
místních dobrovolných hasičů. Všem oslavencům přejeme hodně zdraví a pohodu do dalších let. 

Červen v muzeu: Muzejní noc, Bahna, Betlém i Gottwaldovi derviši 
RNDr. Martin Lang, Mgr. Tomáš Makaj 
 
  Měsíc před začátkem prázdnin prožilo muzeum velmi 
pestře. Předně proběhla již V. strašická muzejní noc, kdy 
od podvečerních hodin do půlnoci byla pro veřejnost 
otevřena obě strašická muzea. Naše i Muzeum historie 
dopravy. Program jsme Vám představili v minulém 
Barňáků, ale nyní dovolte pár slov k vlastnímu dění. 
Předně jsme byli docela smutní z poměrně nízké 
návštěvnické účasti na programu. Sice si expozice muzea 
prošlo poměrně dost lidí, ale na jednotlivých akcích večera 
to tak slavné nebylo. Snad to bylo Bahny hned nazítří, snad 
se ve slunečném odpoledni lidem moc nechtělo… Pro nás 
ale vyvstala i otázka, zda se dosavadní schéma programu 
už nepřežilo. Příští rok proto představíme Muzejní noc 
novou, „ušitou podle zcela jiného střihu“. Jakého? Nechte se překvapit. Je ale namístě poděkovat všem, kteří se 
na letošní MN svou prací podíleli – a nebylo jich málo. Zvláštní poděkování pak patří hudebnímu tělesu 
Colegium musicum za předvedení dobové hudby z období kolem první světové války a také otci a synu 
Barnovým za bezchybné fungování stánku s občerstvením. 
  Díky již velkoplošně známé akci Bahna jsme měli na ubytovně plno a část nocležníků tvořila i publikum výše 
uvedené muzejní noci. Jenom naše spolupráce s organizátory Bahen letos pořádně zaskřípala – a nikoliv naší 
vinou. Skoro máme pocit, že Bahna se stávají pustě komerční akcí, na které sebemenší podíl institucí našeho 
typu není vítán. 
  V ten samý den, co Bahna probíhala, jsme byli 
hosty na Řezbářském sympoziu ve Starém 
Plzenci. MAS Aktivios, o. s., zde křtila knížku 
Martina Langa „Barokní zámky – Příběhy a 
lidské osudy“. Kmotry byli místostarosta Starého 
Plzence Bc. V. Hajshajtl, manažerky MAS 
Aktivios Ing. H. Boucherová a Mgr. M. 
Hanzlíková a M. Fiala, kastelán zámku Nebílovy. 
Knížka bude k dostání asi koncem prázdnin a 
určitě ji budeme mít v naší nabídce. M. Lang pak 
měl ve St. Plzenci navečer v kostele Narození 
Panny Marie přednášku o poodhaleném tajemství 
podzemních prostor tohoto kostela.  
  14.června vedl Mgr. Tomáš Makaj výpravu 
Západočeské pobočky České astronomické 
společnosti. Putování po Brdech bylo zahájeno v našem strašickém muzeu. Členům výpravy byl nabídnut 



fundovaný výklad o raketovém výzkumu v Brdech do roku  1945 a celá řada dalších zajímavých informací 
z vojenské historie, kterou doplnil náš průvodce Ing. Václav Jiřička ( historie palných zbraní- zbrojovka Brno, 
dělovka Plzeň). Výprava pokračoval do muzea a 
autobusů. Poté jsme měli navštívit Atom muzem, 
bohužel i přes naší objednávku bylo zavřeno              
( objednáno u Ing. Hroudy v dostatečném předstihu). 
Proto jsme zvolili náhradní řešení a musíme říci, že 
se vyplatilo a byli jsme s otevřenou náručí přijati 
v rožmitálském Podbrdském muzeu. Zkrátka a dobře 
to připomínalo obdobnou situaci jako u Bahen, 
nebylo s námi údajně počítáno. Doufejme  tedy, že 
se spolupráce časem zlepší. 
  Někdy na počátku roku, když bylo chvíli po 
Vánocích, jsme přemýšleli, čím bychom mohli 
ozvláštnit tento svátek i čas Adventu ve Strašicích. 
Vánoční výzdoba je sice pěkná, ale chtělo by to 
něco specifického, našeho. Zrodil se nápad na 
vytvoření strašického Betlému, z něhož by se mohli 
těšit místní i cizí. Když jsme o tom hovořili před rokycanskou malířkou Jindřiškou Hánovou, která u nás měla již 
dvě autorské výstavy, řekla nám, že by se mohla o něco snad pokusit. V druhé půlce června nám pak přinesla 
hotový – a velmi půvabný - návrh na pěti kartónech. Rádi bychom, aby se nyní Betlém povedlo „dotáhnout“ do 
konce. Měl by být takřka v životní velikosti na pěti lunetách umístěných na veřejném prostranství. V současnosti 
řešíme technické provedení a prověřujeme možnosti umístění. Bude to stát ještě dost práce a také nějakou tu 
korunu. Ale bylo by pěkné, kdyby se Betlém zaskvěl v plné kráse ve Strašicích již o letošním Adventu. 
   Nu, a co ti Gottwaldovi derviši? Řeč je o neblaze proslulých Lidových milicích. Díky přísně anonymnímu daru 
jsme získali prakticky úplnou bývalou Síň tradic této neblaze proslulé komunistické gardy. Je zde úplný vývoj 
stejnokrojů od konce 40. let po léta osmdesátá. K tomu řada materiálů listinných vč. tzv. názorné agitace, což je 
dobový eufemismus označující odpornou, zkreslenou dobovou propagandu, nemluvě o takřka úplných 
Sebraných spisech V. I. Uljanova zvaného Lenin. Někomu se takováto sbírka může opravdu nelíbit. Bohužel 
však k našim dějinám neodmyslitelně patří. Dnes, po více než dvaceti letech v demokracii, je to navíc, naštěstí, 
materiál již velmi vzácný. Ale hlavně děti by se měly z minulosti poučit a vědět, na co si mají v budoucnu dát 
dobrý pozor. Budeme proto usilovat o otevření další stálé muzejní expozice věnované právě této temné části 
našich dějin. A malá perlička na závěr: při přepravě neobvyklého sbírkového materiálu explodoval na voze 
chladič. Snad i Pánubohu bylo naše počínání nemilé a vyzval anděla Strážce k chvilkové nedbalosti…  
Vážení čtenáři, ke konci se chýlí další školní rok. Přejme žákům, studentům, ale i učitelům, aby jejich 
zasloužené letní volno mělo co nejhezčí, slunečnou tvář. A doufejme, že se s nimi, ale pochopitelně i s Vámi 
zase potkáme u nás v muzeu.        

Inzerce 
Prodám stan „Laguna 5“ pro pět lidí. Samostatná ložnice a chodba. Ke stanu dokoupená 
připínací kuchyně. Cena dle dohody. Tel: 724 834 534 



KULTURNÍ  ODBOR  OBCE  STRAŠICE  INFORMUJE… 

Strašické posvícení se bude konat ve dnech 9. a 10. Srpna 2014. 
Předběžný program:     Sobota  9.srpna 
Společenský dům- velký sál, malý sál, prostranství: 
14:30 Divadélko pro děti- Kuba ( velký sál) 
16.00 Taneční soubor Rokytka ( velký sál) 
17.00 Strašická Pohodovka  ( velký sál) 
18.00 Chuan Pedro Rodriquez ( velký sál) 
20.00 Taneční zábava hraje kapela Signál ( předprodej vstupenek 
v knihovně Strašice) 
14.00- 18.00- Skákací hrad ( prostranství vedle Společenského domu) 
                                         Výstavy- sobota 
14.00 vernisáž - Mé vítězství nad zlem- Jiří Winter Neprakta  (Muzeum 
Středních Brd) 
15.00 Strašice v proměnách časů- výstava fotografií. Křest publikace  
Tomáše  Makaje „ Památky obce  Strašice“- vychází k 675. výročí od první 
písemné zmínky. ( Malý sál- Společenského domu- výstava bude otevřena 
do 17 hodin- poté bude zpřístupněna v otevírací době knihovny) 
                                       TJ Spartak Strašice 
Tradi ční  posvícenský turnaj v nohejbale 
12.00 Turnaj  starých gard  za přítomnosti fotbalového  internacionála 
Tomáše  Ujfalušiho. 
18.00 Přátelské utkání  Skomelno – Strašice 
                                               Neděle 
8.00-15.00- Český svaz chovatelů pořádá tradiční výstavu drobného 
zvířectva. ( Areál bývalé hasičárny) 
14.00- koncert Duchovní hudby pořádaný  Oblastním sdružením ODS  
Rokycany ( kostel sv. Vavřince) 
15.00- Zápas žáků SK Smíchov- Spartak  Strašice ( TJ Spartak Strašice) 
16.00- k tanci i poslechu hrají Pecičky ( Společenský dům- terasa) 
17.00- Zápas dorostenců SK Smíchov- Spartak  Strašice ( TJ Spartak 
Strašice) 
Po oba dva dny jste zváni  k návštěvě exotického zvířectva v Minizoo v budově ZŠ Karla 
Vokáče a muzea autobusů. 

 

 
Provozovna Strašice, areál kasáren- otevřeno máme: Po-Pá 8:00-12:00 13:00-16:00, Sobota 9:00- 
12:00 hodin. Tel: 602 414 523, 602 208 996.Vykupujeme: veškerý železný šrot, železo litinu, měď, 
hliník, mosaz, zinek, olovo, nerez, kabely, elektronický odpad. Likvidace autovraků zdarma.  
www. plzenskyskart 


